

RÉUNION ORDINAIRE PUBLIQUE/ REGULAR MONTHLY MEETING
Janvier 29 January 2019
PROCÈS-VERBAL/MINUTES

1. Ouverture de la réunion: 19 h 30
Call to order: 7:30 p.m.

Maire/Mayor Denis McIntyre
Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Conseiller/Councillor Luc Levesque
Conseiller/Councillor Marc Levesque
Conseiller/Councillor Marcel Girard
Directrice générale/Administrator Johanne McIntyre Levesque
Secrétaire-Trésorière/Secretary-Treasurer Lilianne Cayouette
Travaux publics/Public Works Larry Petersen
Chef des Pompiers/Fire Chief Gaétan Sivret
Madame Annie Thériault

2. Adoption de l'ordre du jour/Approval of agenda

Proposition : Que l'ordre du jour soit adopté avec les ajouts suivants ;
RECREATION – Association du Hockey Mineur du Restigouche - RE : Don pour le
tournoi annuel 2019 Initiation/Novice Timbits Jamboree
CORRESPONDANCE : Transport Communautaire du Restigouche - RE : Support
financier pour l'année 2019

Motion: That the agenda be approved with the added items:
RECREATION - Restigouche North Minor Hockey - RE: Donation for the Annual
2019 Initiation/Novice Timbits Jamboree
CORRESPONDENCE - Restigouche Community Transportation - RE: Financial
support for 2019.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

3. Conflit d'intérêts/Conflict of Interest

Aucun/None

4. Adoption des procès-verbaux: Réunion ordinaire publique du 27 novembre 2018 et les réunions extraordinaires du 13 novembre, 11 et 18 décembre 2018.
Approval of minutes : Regular Monthly Meeting of November 27th, 2018 and the Special Meetings of November 13th and December 11th and 18th, 2018.

PROPOSITION: Que le procès-verbal de la réunion ordinaire publique du 27 novembre 2018 et les réunions spéciales du 13 novembre, 11 décembre et le 18 décembre 2018 soient approuvés tel que présentés.

MOTION: That the minutes of the Regular Monthly Meeting of November 27th, 2018, and the special meetings of November 13th, December 11th, and December 18th, 2018, be approved as presented.

**Proposée par/Moved by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

5. Affaires découlant des procès-verbaux:
Business arising from minutes :

Aucune/None

6. Rapport des comités/Committee Reports :

POMPIERS & POLICE: Chef des pompiers– Gaétan Sivret & Conseiller Marcel Girard
FIRE & POLICING: Fire Chief – Gaétan Sivret & Councillor Marcel Girard

Le Chef des pompiers Gaétan Sivret donna son rapport mensuel et une copie est incluse avec le procès-verbal.

Fire Chief Gaétan Sivret gave his monthly report to council and a copy is included with the minutes.

- a) Nouvelle nomination du membre du conseil municipal qui représentera le Village de Charlo pour le Service des incendies de Charlo
New nomination of the member of council who will represent the Village of Charlo for the Charlo Fire Department

Proposition : Que la Maire adjointe Denise Bushey soit la nouvelle représentante du Village de Charlo pour le Service des incendies de Charlo.

Motion: That Deputy Mayor Denise Bushey be appointed as the new village representative for the Charlo Fire Department.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Luc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

- b) Service N.-B. – Service d'évaluation – RE: Exemption de l'impôt foncier pour les corps de pompiers volontaires en milieu rural
Service NB – Property Assessment Services – RE: Property tax exemption for volunteer rural fire departments

Pour information/For information

- c) Nouveaux pompiers volontaires/New volunteer firefighters

Proposition: Que le conseil municipal du Village de Charlo accepte la nomination de Camille Michaud et Alain Drapeau comme nouveaux pompiers volontaires.

Motion: That the municipal council of the Village of Charlo accept the nomination of Camille Michaud and Alain Drapeau as new volunteer firefighters.

**Proposée par/Moved by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

**TRAVAUX PUBLICS: Superviseur Larry Petersen & Conseiller Luc Levesque
PUBLIC WORKS: Supervisor Larry Petersen & Councillor Luc Levesque**

Monsieur Larry Petersen lut son rapport mensuel et une copie est incluse avec le procès-verbal.

Mr. Larry Petersen read his monthly report and a copy is included with the minutes.

Proposition: Que le Village de Charlo couvre les frais pour qu'un employé des travaux publics assiste au 39^e séminaire de formation annuel de MPWWA qui aura lieu à Moncton du 14 au 17 avril 2019.

Motion: That the Village of Charlo cover the cost for one Public Works employee to attend the MPWWA 39th Annual Training Seminar which will be held in Moncton April 14 to 17, 2019.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Luc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

SENTIERS NB: Conseiller Marc Levesque
NB TRAILS: Councillor Marc Levesque

Le Conseiller Marc Levesque nous informa que le Conseiller Marcel Girard se présentera comme président du comité de Charlo Sentiers NB Trails.

Councillor Marc Levesque informed us that Councillor Marcel Girard will present himself as President of the Charlo Sentiers NB Trails.

COMMISSION DE SERVICE RÉGIONAL RESTIGOUCHE: Maire Denis McIntyre
RESTIGOUCHE REGIONAL SERVICE COMMISSION: Mayor Denis McIntyre

Le Maire Denis McIntyre lut son rapport du mois de décembre et une copie est incluse avec le procès-verbal.

Mayor Denis McIntyre read his report for December and a copy is included with the minutes.

- a) Bacs à ordures/Garbage Containers

Proposition: Que le Village de Charlo achète un maximum de 10 poubelles afin d’accommoder quelques résidents à faible revenu en leur donnant la possibilité de payer le coût de ce bac à ordures sur une période d’un an avec un dépôt.

Motion: That the Village of Charlo purchase a maximum of 10 garbage bins to accommodate a few residents with low income and give them the option to pay for that garbage container over a period of one year with a deposit.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Luc Levesque

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

RÉCRÉATION: Conseiller Marcel Girard
RECREATION: Councillor Marcel Girard

Réunion ordinaire publique/Regular Monthly Meeting
Procès-verbal/Minutes – Page 5
Janvier 29 January 2019

Association du Hockey Mineur du Restigouche - RE : Don pour le Tournoi Annuel 2019
Initiation/Novice Timbits Jamboree

Restigouche North Minor Hockey - RE: Donation for the Annual 2019 Initiation/Novice
Timbits Jamboree

Proposition: Que le Village de Charlo fasse un don de 100\$ pour le Tournoi Annuel 2019 Initiation/Novice Timbits Hockey Jamboree qui aura lieu du 22 au 24 mars.

Motion: That the Village of Charlo donate \$ 100 for the Annual 2019 Initiation/Novice Timbits Hockey Jamboree to be held March 22nd to 24th.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Luc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

AÉROPORT : Iris Auclair Bernard, Jean-Philippe Levesque & Maire Denis McIntyre
AIRPORT: Iris Auclair Bernard, Jean-Philippe Levesque & Mayor Denis McIntyre

Le Maire Denis McIntyre donna un rapport des items discutés lors de la dernière réunion de l'Aéroport Régionale de Charlo.

Mayor Denis McIntyre gave his report on items that were discussed during the last Charlo Regional Airport meeting.

FINANCES: Maire Denis McIntyre & Maire adjointe Denise Bushey
FINANCES: Mayor Denis McIntyre & Deputy Mayor Denise Bushey

La directrice générale expliqua les rapports financiers aux membres du conseil municipal.
The administrator explained the financial reports to members of council.

Proposition: Que le conseil municipal du Village de Charlo approuve le rapport financier pour le GRF & URF pour la période se terminant le 31 décembre 2018.

Motion: That the municipal council of the Village of Charlo approves the financial statement for the GRF and URF for the period ending December 31st, 2018.

**Proposée par/Moved by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

RESSOURCES HUMAINES: Maire adjointe Denise Bushey & Conseiller Marcel Girard

HUMAN RESOURCES: Deputy Mayor Denise Bushey & Councillor Marcel Girard

- a) Madame Yvette Lavigne – Secrétaire-Trésorière à temps partiel (I.P.C.)
Mrs. Yvette Lavigne – Part Time Secretary-Treasurer (C.P.I.)

La directrice générale rappela aux membres du conseil municipal qu'Yvette Lavigne avait accepté de nous dépanner et de revenir travailler au Village de Charlo, vu le départ de Madame Diane Parent et il fut suggéré de lui donner la même augmentation que les autres employés à temps partiel ont reçu pour 2019.

The administrator reminded members of council that Yvette Lavigne has agreed to help us out and come back to work at the Village of Charlo, because Mrs. Diane Parent has resigned and it was suggested that she should get the same raise that other part-time employees have received for 2019.

Proposition : Qu'Yvette Lavigne soit donné une augmentation de salaire équivalent au I.P.C (Indice des prix à la consommation – octobre à octobre Province du Nouveau-Brunswick), débutant le 1^{er} janvier 2019.

Motion: That Yvette Lavigne be given a wage increase equivalent to the C.P.I (Consumer Price Index – October to October Province of New-Brunswick) starting January 2019.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

- b) Offre d'emploi pour une Secrétaire-Trésorière à temps partiel
Job posting for a Part Time Secretary-Treasurer

Proposition: Que l'offre d'emploi pour une secrétaire-trésorière à temps partiel soit annoncée dans l'Écho de Charlo ainsi que sur notre page web & facebook.

Motion: That the job posting for a part time secretary-treasurer be placed in the municipal bulletin "Charlo Echo" and on our web page and facebook.

**Proposée par/Moved by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

MESURES D'URGENCE: Monsieur Eric Perry & Conseiller Marc Levesque
E.M.O.: Mr. Eric Perry & Councillor Marc Levesque

Aucun rapport/No report

FESTIVALS & ÉVÉNEMENTS: Maire adjointe Denise Bushey & Conseiller Marcel Girard

FESTIVALS & EVENTS: Deputy Mayor Denise Bushey & Councillor Marcel Girard

Aucun rapport/No report

CAMPING & PLAGES: Conseiller Luc Levesque
CAMPING & BEACH: Councillor Luc Levesque

- a) Installation du WIFI au Camping Héron Bleu
WIFI installation at the Blue Heron Camping

Proposition: Que le Village de Charlo défraie les couts pour l'installation d'une nouvelle connexion WIFI au Camping Héron Bleu. Les couts seront couverts par l'augmentation du montant d'allocation du nouvel opérateur.

Motion: That the Village of Charlo cover the cost for installing a new WIFI connection at the Blue Heron Camping. The cost will be covered by the increase in the rental fee from the new operator.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Luc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

LES AVENTURIERS: Conseiller/Councillor Mayor Marc Levesque

Le Conseiller Marc Levesque mentionna qu'il y aura une journée spéciale le 18 février pour la Journée de la famille.

Councillor Marc Levesque mentioned that they will have a special day for Family Day on February 18th.

LES RÉSIDENCES CHARLO INC.: Conseiller Luc Levesque
CHARLO RESIDENCES INC.: Councillor Luc Levesque

Aucun rapport/No report

PATRIMOINE & CULTURE: Maire adjointe Denise Bushey & Maire Denis McIntyre
HERITAGE & CULTURE: Deputy Mayor Denise Bushey & Mayor Denis McIntyre

- a) Semaine du patrimoine 2019 du 11 au 18 février
2019 Heritage Week from February 11th to 18th

PROCLAMATION DE LA SEMAINE DU PATRIMOINE

- ATTENDU QUE** la deuxième semaine de février est la semaine provinciale qui permet de célébrer notre patrimoine;
- ATTENDU QUE** le troisième lundi de février est le Jour du patrimoine national au Canada;
- ATTENDU QUE** le patrimoine considérable dont nous avons hérité de nos ancêtres joue un rôle fondamental dans l'identité unique du Village de Charlo.
- ATTENDU QUE** notre patrimoine humain et culturel est un legs à transmettre aux générations futures pour qu'elles puissent en bénéficier;
- ET ATTENDU QUE** notre patrimoine naturel a joué un rôle fondamental dans l'élaboration de la structure sociale du Village de Charlo et continuera à fournir un cadre pour « *Notre histoire vivante : Explorons notre patrimoine culturel* » ;
- EN CONSÉQUENCE** Je Denis McIntyre, maire du Village de Charlo, déclare par la présente la semaine du 11 au 18 février 2019 la **SEMAINE DU PATRIMOINE** au Village de Charlo et encourage vivement toute la population à appuyer les activités pour célébrer notre patrimoine et à participer aux activités qui se déroulent au Village de Charlo.

EN FOI DE QUOI : J'ai confirmé cette proclamation en y apposant le sceau de la
mairie du Village de Charlo.

HERITAGE WEEK 2019 PROCLAMATION

Whereas the second week in February is provincially recognized as the
time to celebrate our heritage; and

Whereas the third Monday in February is National Heritage Day in
Canada; and

Whereas the heritage that we have inherited from our ancestors plays a
vital role in providing a unique identity to the Village of Charlo;
and

Whereas this heritage provides us with a legacy to be handed down for
the benefit and enjoyment of future generations; and

Whereas this heritage has played a fundamental role in shaping the
social fabric of the Village of Charlo and will continue to
provide a framework for "*Our living History: Exploring our
Cultural Heritage*";

Now Therefore I, Denis McIntyre, Mayor of the Village of Charlo, do hereby
proclaim the week of February 11th to 18th, 2019 as **Heritage
Week** in the Village of Charlo and urge all citizens to support
and participate in heritage activities occurring throughout the
Village of Charlo.

In Witness Whereof: I have set my hand and caused the seal of the mayoralty of the
Village of Charlo to be affixed hereto.

PISCICULTURE DE CHARLO: Conseiller Marc Levesque
CHARLO FISH HATCHERY: Councillor Marc Levesque

Le Conseiller Marc Levesque mentionna que tout se déroule bien.
Councillor Marc Levesque mentioned that everything is going well.

CLUB D'ÂGE D'OR DE CHARLO: Maire adjointe Denise Bushey
CHARLO GOLDEN AGE: Deputy Mayor Denise Bushey

Aucun rapport/No report

- a) Nouvelle nomination du membre du conseil municipal qui représentera le Village de Charlo pour le Club d'Âge d'Or de Charlo
New nomination of the member of council who will represent the Village of Charlo for the Charlo Golden Age

Proposition : Que le Conseiller Marcel Girard soit désigné comme le nouveau représentant du Village de Charlo pour le Club d'Âge d'Or de Charlo.

Motion: That Councilor Marcel Girard be appointed as the new representative for the Village of Charlo on the Charlo Golden Age Club.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Luc Levesque

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

CLUB ALLAOOLEG (Membre du club des plus Belles Baies du Monde/Member of the Most Beautiful Bays of the World): Conseiller/Councillor Marc Levesque

Aucun rapport/No report

- a) Adhésion de membre/Membership Fee (\$500)

Proposition: Que le Village de Charlo paie l'adhésion de 500\$ pour être membre du Club Allaooleg – Membre du club des plus Belles Baies du Monde.

Motion: That the Village of Charlo pay the \$500 membership fee for the Allaooleg Club - Member of the Most Beautiful Bays of the World.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Maire adjoint/Deputy Mayor Denise Bushey

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

L'ASSOCIATION DU LITTORAL DE CHARLO: Conseiller Luc Levesque
CHARLO COASTLINE ASSOCIATION: Councillor Luc Levesque

Aucun rapport/No report

RAPPORT DU MAIRE :
MAYOR'S REPORT:

Le rapport du Maire Denis McIntyre est inclus avec le procès-verbal.
Mayor Denis McIntyre's report is included with the minutes.

RAPPORT DE LA DIRECTRICE GÉNÉRALE :
ADMINISTRATOR'S REPORT :

La Directrice générale lut son rapport et une copie est incluse avec le procès-verbal.
The Administrator read her report and a copy is included with the minutes.

7. **Affaire reportée/Unfinished Business:**

- a) **IMS – Monsieur Sylvain Delasablonnière – RE: Proposition pour une analyse énergétique de l'édifice municipal (Coût pour l'analyse 3 600 \$ moins 1 100 \$ un octroi d'Énergie NB = 2 500 \$)**

IMS – Mr. Sylvain Delasablonnière – RE: Proposal for a municipal building energy analysis (Cost of audit \$3,600 less a \$1,100 financial incentive from NB Power = \$2,500)

Proposition : Que le Village de Charlo accepte la proposition de IMS - Sylvain Delasablonnière pour une analyse énergétique de l'édifice municipale pour un montant de 3 600 \$ moins 1 100 \$ (octroi d'Énergie NB) pour un montant total de 2 500 \$

Motion: That the Village of Charlo accepts the proposal from IMS - Sylvain Delasablonnière for a municipal building energy analysis in the amount of \$3,600 less \$ 1,100 (financial incentive from NB Power) for a total of \$ 2,500

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey

Deux (2) votes contre/Two (2) Nay votes: Conseiller/Councillor Marc Levesque et
Conseiller/Councillor Luc Levesque

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

8. Correspondance de/Correspondence from:

DE/FROM :

CONTENU/CONTENTS :

1. A.M.A.N.B.

RE : Conférence annuelle du
Collectif sur l'adaptation aux
Changements climatiques (le 20
février à New Maryland – coût 60\$)

A.M.A.N.B.

RE: Annual Conference of the New
Brunswick Climate Change
Adaptation Collaboration (February
20th in New Maryland – Cost \$60)

2. Conseil de gestion du Bassin
Versant de la Rivière Restigouche

RE: Assemblée générale annuelle
le 20 février à Tide Head et
nomination d'un représentant

Restigouche River Watershed
Management Council

RE: Annual General Meeting on
February 20th in Tide Head and
nominate a representative

3. Gendarmerie Royale du Canada

RE: Bal régimentaire de charité
le 27 avril à Atholville (Coût 100 \$
par personne – profits iront au
Comité de prévention du suicide de
Restigouche)

Royal Canadian Mounted Police

RE: Regimental Charity Ball on
April 27th in Atholville (Cost \$100
per person – proceeds will be
donated to the Restigouche Suicide
Prevention Committee)

- | | |
|---|---|
| 4. Commission des services régionaux
Restigouche – Urbanisme | RE : Rapport de construction :
novembre 2018 – 1 permis de
construction émis pour une valeur
estimative de 4 000 \$; décembre
2018 – 1 permis de construction émis
pour une valeur estimative de
22 500\$ et 45 permis de construction
furent émis en 2018 pour une valeur
estimative de 687 265 \$ |
| Restigouche Regional Service
Commission – Planning | RE: Building Report November
2018 - 1 building permit was issued
for an estimated value of \$4,000;
December 1 building permit was
issued for an estimated value of
\$22,500 and 45 building permits
were issued in 2018 for an estimated
value of \$687,265 |
| 5. AFMNB | RE : Programme de formation :
Éthique et déontologie en milieu
municipal (janvier & février); Plan
de mesures d’urgence et
communications en situation
d’urgence (avril) et le Politique et
l’administratif – un duo conciliable
(fin avril) |
| AFMNB | RE: Training Program :
Ethical and Code of Conduct
(January and February); Emergency
Plan and communication during an
emergency situation (April) and
Politicians and Administration -
Reconcilable Duo (end of April) |
| 6. Transport Communautaire du Restigouche | RE: Soutien financier pour l’année
2019. |
| Restigouche Community Transportation | RE : Financial support for 2019. |

Proposition : Que les items # 1 et 4 soient placés en filière et que les items 2, 3, 5 et 6 soient placés dans les affaires nouvelles.

Motion: That the items # 1 and 4 be placed on file and that items 2, 3, 5, and 6 be placed under New Business.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

b) Conseil de gestion du Bassin
Versant de la Rivière Restigouche

RE: Assemblée générale annuelle
le 20 février à Tide Head et
nomination d'un représentant

Restigouche River Watershed
Management Council

RE: Annual General Meeting on
February 20th in Tide Head and
nominate a representative

Proposition: Que le conseil municipal du Village de Charlo désigne le Conseiller Luc Levesque comme le représentant de la municipalité lors de l'assemblée générale annuelle du Conseil de Gestion du Bassin Versant de la Rivière Restigouche et que le Conseiller Marc Levesque soit son substitut.

Motion: That the municipal council of the Village of Charlo nominate Councillor Luc Levesque as the village representative at the Annual General Meeting of the Restigouche River Watershed Management Council and that Councillor Marc Levesque be his substitute.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

c) Gendarmerie Royale du Canada

RE: Bal régimentaire de charité
le 27 avril à Atholville (Coût 100 \$
par personne – profits iront au
Comité de prévention du suicide de
Restigouche)

Royal Canadian Mounted Police

RE: Regimental Charity Ball on
April 27th in Atholville (Cost \$100
per person – proceeds will be
donated to the Restigouche Suicide
Prevention Committee)

Proposition: Que le Village de Charlo défraie les couts pour que le Maire Denis McIntyre et sa conjointe assistent au Bal régimentaire de charité le 27 avril à Atholville (cout 100 \$ par personne)

Motion: That the Village of Charlo cover the costs for Mayor Denis McIntyre and his spouse to attend the Regiment Charity Ball on April 27th in Atholville (Cost \$100 per person).

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard

Appuyée par/Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

d) AFMNB

RE : Programme de formation :
Éthique et déontologie en milieu
municipal (janvier & février); Plan
de mesures d'urgence et
communications en situation
d'urgence (avril) et le Politique et
l'administratif – un duo conciliable
(fin avril)

AFMNB

RE: Training Program :
Ethical and Code of Conduct
(January and February); Emergency
Plan and communication during an
emergency situation (April) and
Politicians and Administration -
Reconcilable Duo (end of April)

La Maire adjointe Denise Bushey, le Conseiller Marc Levesque et la directrice générale participeront à la formation : Plan de mesures d'urgence et communications en situation d'urgence et le Maire Denis McIntyre, la Maire adjointe Denise Bushey et la directrice générale participeront à la formation : Le politique et l'administratif – un duo conciliable.

The Deputy Mayor Denise Bushey, Councillor Marc Levesque and the administrator will participate in the workshop: Emergency Measures Plan and Emergency Communication and Mayor Denis McIntyre, Deputy Mayor Denise Bushey and the administrator will participate in the workshop: Politics and administration a conciliatory duo.

6) Transport Communautaire du Restigouche RE: Soutien financier pour l'année 2019.

Restigouche Community Transportation RE: Financial support for 2019.

Proposition: Que le Village de Charlo fasse un don de 200\$ pour le Transport Communautaire du Restigouche.

Motion: That the Village of Charlo makes a \$200 donation to the Restigouche Community Transportation.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

9. Affaires nouvelles :
New Business:

a) Politique des Gestion des actifs municipaux
Municipal Asset Management Policy

Une copie de la politique de Gestion des actifs municipaux fut donner aux membres du conseil municipal pour qu'il puisse la vérifier et elle sera mise à l'ordre du jour de la prochaine réunion du conseil pour leur approbation.

A copy of the Municipal Asset Management Policy was given to each member of council for their revision and it will be placed on the agenda of the next council meeting for their approval.

10. Clôture de la réunion/Ajournement

Proposition: Que la réunion soit ajournée à 21h10

Motion: That the meeting be adjourned at 9:10 p.m.

Proposé par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque

Denis McIntyre
Maire /Mayor

Johanne McIntyre Levesque
Directrice Générale/Administrator